
ВОЂЕН ДОБРОМ НАМЕРОМ И КОЛЕГИЈАЛНОШЋУ НА ПОЉИМА ИСТОРИЈЕ И 
ПОЛИТИКЕ СКРЕНУО БИХ ВАМ ПАЖЊУ НА ОЧИГЛЕДНЕ ПРОПУСТЕ У ВАШЕМ 
ТЕКСТУ ОД 23. ЈУЛА 2012 ОБЈАВЉЕНОМ У ЛИСТУ "ВЕЧЕРЊЕ НОВОСТИ" 
ПОД НАСЛОВОМ "ЛАЖНЕ ПОГЛАВИЦЕ СУ ИЗА НАРОДА". РЕЧ ЈЕ О ТЕРМИНУ 
"ЛАЖНЕ ПОГЛАВИЦЕ" И ФОРМУЛАЦИЈИ "ИЗА НАРОДА", ЗАТИМ О 
ДЕМИТОЛОГИЗАЦИЈИ ОДНОСА ВЕЋИНЕ ТОПОЛАЦА ПРЕМА 
ПРЕСТОЛОНАСЛЕДНИКУ УСЛЕД ЊЕГОВОГ ОДНОСА ПРЕМА ОПЛЕНЦУ, 
РАЗЛОЗИМА ЗБОГ КОЈИХ ЈЕ ОПШТИНА ТОПОЛА ТРЕБАЛА ДА РЕАГУЈЕ 
МОЖДА И ДАЛЕКО ПРЕ ДРАГАНА ЈОВАНОВИЋА, ФЕНОМЕНУ НЕОТИТОИЗМА 
У ТОПОЛИ, КАО И НЕКИМ МОЈИМ ИСКУСТВЕНИМ ЗАПАЖАЊИМА ЈЕР САМ 
ВЕЋ ПЕТУ ГОДИНУ ЧЛАН ОПШТИНСКОГ ВЕЋА ЗА КУЛТУРУ, ПРОСВЕТУ И 
ДРУШТВЕНЕ ДЕЛАТНОСТИ.  
 
1. ТЕРМИН "ЛАЖНЕ ПОГЛАВИЦЕ" ЈЕ ВРЛО ИНТЕРЕСАНТАН. НЕ МОГУ 
ОСПОРИТИ ДА ЈЕ У СРБИЈИ ЗАИСТА ПРИСТУАН, АЛИ У СЛУЧАЈУ ТОПОЛЕ 
СВАКАКО ЈЕ ИЗОСТАО ИЗ ВИШЕ РАЗЛОГА А КРУНСКИ РАЗЛОЗИ СУ ИСХОДИ 
ЛОКАЛНИХ ИЗБОРА ОД 2004-ТЕ ПА ДО ДАНАС. ГОСПОДИН ДРАГАН 
ЈОВАНОВИЋ ЈЕ ДОШАО У ТОПОЛУ КАО ЈЕДИНИ ОЗБИЉАН КАНДИДАТ СА 
ЈАСНИМ КОНЦЕПТОМ И ОСТВАРИО ЈЕ ТАДА УБЕДЉИВУ ПОБЕДУ СА 
ЛИСТОМ НОВА СРБИЈА-ДСС. ЈА САМ ТАДА БИО АКТИВИСТА ДС-А И 
НАСТУПАО САМ НА ЊИХОВОЈ ИЗБОРНОЈ ЛИСТИ. МЕЂУТИМ, ПОКАЗАЛО СЕ 
ДА ЈЕ ПРОГРАМ РЕАЛИЗОВАН. ЈА САМ У МЕЂУВРЕМЕНУ ИЗАШАО ИЗ ДС-А 
И СТУПИО У НС УСЛЕД РАЗМИМИОИЛАЖЕЊА СА ЊИХОВОМ ЛОКАЛНОМ 
ПОЛИТИКОМ. НА СЛЕДЕЋИМ ИЗБОРИМА ЈОВАНОВИЋ ЈЕ ОСВОЈИО 
ИЗУЗЕТНИХ 8000 ГЛАСОВА! ТАКО ЈЕ ПОТВРДИО УБЕДЉИВУ ПОБЕДУ И 
НАСТАВИО ЈЕ ДА СПРОВОДИ ПОЛИТИКУ У ДАЛЕКО ТЕЖИМ УСЛОВИМА 
УСЛЕД ДОЛАСКА КОАЛИЦИЈЕ ОКО ДС-А НА РЕПУБЛИЧКУ ВЛАСТ. ПОШТО 
САМ БИО ЧЛАН ВЕЋА МОГУ ЛИЧНО ДА ВАМ ПОСВЕДОЧИМ У КАКВИМ СМО 
УСЛОВИМА НАСТОЈАЛИ ДА УЧИНИМО ИКАКВЕ КОРАКЕ ДА УНАПРЕДИМО 
ТОПОЛУ. СВЕСНИ СВОЈЕ ОДГОВОРНОСТИ БИЛИ СМО У МАЈУ 2012. НА 
ИСПИТУ И ПОЛОЖИЛИ СМО! ПОЛИТИКА ДРАГАНА ЈОВАНОВИЋА И 
ЊЕГОВОГ ТИМА ЈЕ У ПОТПУНОСТИ ПОТВРДИЛА ПОВЕРЕЊЕ ГРАЂАНА 
ТОПОЛЕ (57% И 26 МАНДАТА ОД 41). ТОПОЛА ВЕРУЈЕ ДРАГАНУ 
ЈОВАНОВИЋУ И ОН ЈЕ АПСОЛУТНО ЛЕГИМИТМАН ЛИДЕР. ТОПОЛЦИ СУ 
ПОШТЕНИ ЉУДИ КОЈИ НИСУ НАСЕЛИ НА ЈЕФТИНЕ ПРИЧЕ ОПОЗИЦИЈЕ ПРЕ 
СВЕГА ЛОКАЛНОГ ОДБОРА СНС КОЈИ ЈЕ ПОВЕО СТРАХОВИТО ПРЉАВУ 
КАМПАЊУ. ЗАПРАВО РЕЧ ЈЕ О ГРУПИ КОЈА ЈЕ ИЗНЕВЕРИЛА И САМЕ 
ТОПОЛСКЕ НАПРЕДЊАКЕ.  
 
2. ТЕРМИН "ИЗА НАРОДА" МИ ЈЕ ДОНЕКЛЕ НЕРАЗУМЉИВ. ПОЛИТИЧАР 
ПОПУТ ДРАГАНА ЈОВАНОВИЋА И МИ КОЈИ СМО У ЊЕГОВОМ ТИМУ 
СВАКАКО НЕ ЖЕЛИМО ДА СЕ КРИЈЕМО ВЕЋ ОТВОРЕНО И БЕЗ ПАРДОНА 
ПРИЧАМО О ПРОБЛЕМИМА У ТОПОЛИ. ОПЛЕНАЦ ЈЕ ПРОБЛЕМ КОЈИ 
ДОТИЧЕ СВАКОГ ТОПОЛЦА БИО ОН И НЕКАДА ЗАДРТИ КОМУНИСТА. РЕЧ ЈЕ 
О СИМБОЛУ НАШЕГ МЕСТА И ПРИЛИЦИ ДА МНОГИ МЛАДИ ЉУДИ ДОБИЈУ 
СВОЈЕ УХЛЕБЉЕЊЕ. ДРАГАН ЈОВАНОВИЋ ЈЕ ЗАПРАВО ПРВИ ОТВОРЕНО 



ИСТУПИО ПРОТИВ СВОЈЕВРСНОГ АУТОНОМАШТВА ОПЛЕНЦА ОД ТОПОЛЕ 
КОЈЕ ЈЕ ПОДСЕЋАЛО НА СТАТУС ПОКРАЈИНА У СР СРБИЈИ ПОСЛЕ 1974. 
ГОДИНЕ. ЋУТАЛО СЕ ДОК ДРАГАН НИЈЕ ПРОГОВОРИО У ИМЕ СВАКОГ 
НЕЗАДОВОЉНОГ ТОПОЛЦА. ОЧЕКИВАЛО СЕ ДА ЋЕ ДОЋИ ДО РЕВОЛТА ЈЕР 
"РАШОМОНИЈАДИ" СЕ НЕ НАЗИРЕ КРАЈ. И НЕКА ЈЕ. РЕАГОВАО ЈЕ ЖУСТРО 
И АКТУЕЛИЗОВАО ЈЕ ПИТАЊЕ. ТО ПИТАЊЕ НАЈВИШЕ ПОГАЂА ТОПОЛЦЕ. 
ЗАТО У РЕШАВАЊУ ИСТОГ ТОПОЛА МОРА ДА СЕ ПИТА.  
 
3. ДЕМИТОЛОГИЗАЦИЈА КОЈА ЈЕ ОСТАЛА НЕЗАПАЖЕНА СА ВАШЕ СТРАНЕ 
ВЕРОВАТНО ВАМ НИЈЕ ДОВОЉНО ПОЗНАТА И СТОГА ЈЕ НУЖНО ДА ВАМ 
СКРЕНЕМ ПАЖЊУ НА СЛЕДЕЋЕ: ПРИНЦ АЛЕКСАНДАР КАРАЂОРЂЕВИЋ 
ПРЕСТОЛОНАСЛЕДНИК СЛАВНИХ ВЛАДАРА ПОПУТ КРАЉА ПЕТРА, КРАЉА 
АЛЕКСАНДРА И КНЕЗА ПАВЛА НЕ ПОКАЗУЈЕ ДОВОЉНО ПАЖЊЕ 
ЗАДУЖБИНИ НА ОПЛЕНЦУ. ТО ЈЕ ГОРУЋИ ПРОБЛЕМ И ПРАУЗРОК 
РАЗОЧАРЕЊА ВЕЋИНЕ ТОПОЛАЦА У ЊЕГА, А ПОСРЕДНО И У 
КАРАЂОРЂЕВИЋЕ И МОНАРХИЈУ КАО ИДЕЈУ. ТОПОЛЦИ СУ ПОНОСНИ НА 
ПЕТРА I И АЛЕКСАНДРА I КАРАЂОРЂЕВИЋА, ИСПРЕД КОМУНИСТИЧКЕ 
РЕПРЕСИЈЕ СУ СКЛАЊАЛИ И СЛИКУ МЛАДОГ КРАЉА, АЛИ СУ РАЗОЧАРАНИ 
И ОСЕЋАЈУ СЕ ДА ИХ ЈЕ ДИНАСТИЈА НАПУСТИЛА НАКОН СМРТИ ПРИНЦА 
ТОМИСЛАВА. ТО ЈЕ СУРОВА РЕАЛНОСТ И СВАКО ВАШЕ НАСТОЈАЊЕ ДА 
АФИРМИШЕТЕ МОНАРХИЈУ ПАШЋЕ У ВОДУ! СВЕ ТО РАЗОБЛИЧАВА 
ПРИЗОР ЗАПУШТЕНОСТИ КОМЛЕКСА НА ОПЛЕНЦУ. ВИШЕ БРИГЕ УКАЗУЈЕ 
ЈОВАНОВИЋ НЕГО ОНАЈ КОГА СУ ПРЕЦИ ЗАДУЖИЛИ. Е У ТОМЕ ЈЕ 
ПРОБЛЕМ.  
 
4. ОПШТИНА ЈЕ ТРЕБАЛА ДАЛЕКО ПРЕ ДА РЕАГУЈЕ. ЗАШТО? ПРОСТО ЈЕР 
ЈЕ РЕЧ О КОМПЛЕКСУ КОЈИ СЕ НАЛАЗИ У ТОПОЛИ. НИЈЕ РЕЧ О БЕОГРАДУ, 
КРАГУЈЕВЦУ, НИШУ, НОВОМ САДУ... ВЕЋ О ТОПОЛИ. ПА ЧАК И ДА ЈЕ ТАМО 
СЛИЧАН ПРОБЛЕМ ПОСТОЈАО ИЗ ОСЕЋАЊА ПРЕМА НАЦИОНАЛНОЈ 
КУЛТУРНОЈ БАШТИНИ БИ РЕАГОВАЛИ. АКО НИШТА ДРУГО БАРЕМ ДА СЕ 
ЧИТАВ ПРОЦЕС РЕСТИТУЦИЈЕ УБРЗА И КОНАЧНО РЕШИ ЕНИГМА. 
НАРАВНО НИКАКО ДРУГАЧИЈЕ НЕГО У СКЛАДУ СА ЗАВЕШТАЊЕМ КРАЉА 
ОСЛОБОДИОЦА СТАРЕ СРБИЈЕ И МАКЕДОНИЈЕ. МЕЂУТИМ, ХВАЛА БОГУ ПА 
СЕ ОГЛАСИО ДРАГАН ЈОВАНОВИЋ ИДЕЈОМ ДА СЕ ОБНОВИ БАЗЕН КОЈИ, 
УЗГРЕД БУДИ РЕЧЕНО, ИЗГЛЕДА КАО ПРИЗОР ИЗ ХОРОР ФИЛМОВА. СА 
ТИМ СЕ СТАЛО. ЗАШТО? МОЖДА МНОГО ПРИЧАМ... АЛИ ПОНЕТ УТИСКОМ 
ПРИНУЂЕН САМ ДА ГОВОРИМ.  
 
5. НЕОТИТОИЗАМ ЈЕ ПОЈАВА КОЈУ ЛИЧНО ОСУЂУЈЕМ И СМАТРАМ 
НАСТАВКОМ СРПСКЕ АУТОШОВИНИСТИЧКЕ ПОЛИТИКЕ ПРОТИВ КОЈЕГ 
МОРАМО ДА СЕ БОРИМО УЈЕДИЊЕНИ И НАЦИОНАЛНО ОЧВРСЛИ У СВЕСТИ 
ДА БРАНИМО СВОЈЕ ДОСТОЈАНСТВО. МЕЂУТИМ, У СЛУЧАЈУ ТОПОЛЕ ОН ЈЕ 
ИЗОСТАО ОСИМ МОЖДА У ТОМ УТИСКУ КОГА СТВАРА СОЦИЈАЛНО-
ЕКОНОМСКА СТВАРНОСТ И У ТОМ АСПЕКТУ ТРЕБА ИМАТИ РАЗУМЕВАЊА 
ЗА ОЈАЂЕНОГ ЧОВЕКА. У СМИСЛУ ОДНОСА ПРЕМА КАРАЂОРЂЕВИЋИМА И 
ПРЕМА ПРЕСТОЛОНАСЛЕДНИКУ ТОГА НЕМА. ОДГОВОРНО ТВРДИМ ДА 



ТОПОЛЦИ ЦЕНЕ И ДАНАШЊЕГ ПРЕСТОЛОНАСЛЕДНИКА, АЛИ ОН НИКАДА 
НЕ МОЖЕ ИМАТИ ТАЈ УГЛЕД КОЈИ СУ СТИЦАЛИ ЊЕГОВИ ПРЕЦИ ПЕТАР И 
АЛЕКСАНДАР УЈЕДИНИТЕЉ. ЈЕДНОСТАВНО, НЕМА ТЕ НЕПОСРЕДНОСТИ 
КОЈУ СУ ОНИ НЕГОВАЛИ У КОМУНИКАЦИЈИ СА ТОПОЛЦИМА., БОЉЕ РЕЋИ 
НЕМА ЈЕ УОПШТЕ! ЗАШТО ЈЕ ДРАГАН ЈОПВАНОВИЋ ОМИЉЕН? УПРАВО 
ЗАТО. НЕГУЈЕ НЕПОСРЕДАН ОДНОС СА МЕШТАНИМА. И МИ, ЊЕГОВИ 
САРАДНИЦИ, СЕ МАЛО ИШЧУЂАВАМО СА КОЛИКИМ СТРПЉЕЊЕМ 
ОСЛУШКУЈЕ СУГРАЂАНЕ И КАКО ИМ ПОМАЖЕ. ДАНАШЊА ОПШТИНСКА 
ВЛАСТ ЈЕ У ТОПОЛИ НАЈМАЊЕ ТИТОИСТИЧКА. ЈЕДНОСТАВНО, ЉУДИ КОЈИ 
ЈЕ САЧИЊАВАЈУ СУ МАХОМ ПРИСТАЛИЦЕ РАВНОГОРСКЕ ИДЕЈЕ КОЈУ 
БАШТИНЕ И НС И ДСС. БИРАЧИ КОЈИМА ЈЕ ДЕЛО ДРАГОЉУБА 
МИХАИЛОВИЋА МУЧЕНИЧКО ГЛАСАЈУ ЗА ЈОВАНОВИЋА. СА ДРУГЕ 
СТРАНЕ, ОСТАВИО БИХ ВАМА ЛИЧНО ДА СЕ УВЕРИТЕ ЗАШТО ДРАГАН 
ЈОВАНОВИЋ НИЈЕ ТИТОИСТА.  
 
6. НА КРАЈУ ОСТАВИО БИХ МАЛО ПРОСТОРА И МОЈИМ ЛИЧНИМ 
ЗАПАЖАЊИМА. КАО ЧЛАН ОПШТИНСКОГ ВЕЋА И ЗА РЕСОР КУЛТУРЕ БИО 
САМ НЕПОСРЕДНО УВЕРЕН ДА НЕМАМО СКОРО НИКАКВУ САРАДЊУ СА 
ЗАДУЖБИНОМ НА ОПЛЕНЦУ. ПОКОЈНИ УПРАВНИК ГАВРИЛОВИЋ ЈЕ ДАВАО 
ПРОСТОРИЈЕ ЗА АКТИВНОСТИ КУЛТУРНОГ ЦЕНТРА, АЛИ НИСМО ИМАЛИ 
НИКАКВУ КООРДИНАЦИЈУ ИАКО СУ ОЗБИЉНИЈИ НАПОРИ НА ПОЉУ 
АФИРМАЦИЈЕ ЛОКАЛНЕ КУЛТУРЕ ТО ЗАХТЕВАЛИ. ПРОСТО, СВАКО 
НАСТОЈАЊЕ ДА СЕ НАПРАВИ ЗАЈЕДНИЧКА ЛОКАЛНА КУЛТУРНО-
ТУРИСТИЧКА СТРАТЕГИЈА ПАЛА ЈЕ УНАПРЕД У ВОДУ. ЗАДУЖБИНА СТОГА 
МОРА ДА ИМА РЕВЕРЗИБИЛАН ОДНОС СА ОПШТИНОМ И ЗАТО 
ПРЕДСЕДНИК ЈОВАНОВИЋ И ДИЖЕ ГЛАС. ПОТРЕБНО ЈЕ ДА СЕ РАДИ НА 
УСКЛАЂИВАЊУ ИНТЕРЕСА СВИХ ЕЛЕМЕНАТА УПРАВНОГ ОДБОРА И 
УВАЖАВАЊУ ЧИЊЕНИЦЕ ДА ЈЕ ОПШТИНА ТОПОЛА ПРВА АДРЕСА НА КОЈУ 
СЕ УПУЋУЈУ КРИТИКЕ ЗБОГ ОПЛЕНЦА. ШТА ДРАГАН ЈОВАНОВИЋ 
ПОРУЧУЈЕ? ХОЋЕМО ДА НЕШТО УРАДИМО, АЛИ НАМ ОДВЕЖИТЕ РУКЕ. 
ДАЈТЕ НАМ ПОДРШКУ И ПОМОЗИТЕ ДА УРАДИМО НЕШТО У ИНТЕРЕСУ 
СВИХ.. БИТНО ЈЕ ДА УПРАВНИК БУДЕ ТОПОЛАЦ, А КАДРОВА ИМАМО У ТО 
БУДИТЕ СИГУРНИ. ОН МОРА ДА ЖИВИ СА ТОПОЛЦИМА ДА ОСЛУШКУЈЕ 
СВАКОДНЕВНО ШТА ИМ КАЖУ ГОСТИ О ОПЛЕНЦУ, КОЈЕ ИДЕЈЕ ИМ ДАЈУ У 
ВЕЗИ ОПЛЕНЦА...  
 ПОМЕНУСТЕ ПАРТИЈСКЕ КРИТЕРИЈУМЕ. У ТО БИХ ВАС РАЗУВЕРИО ЛАКО. 
ПРЕДСЕДНИК УО ВРТИЋА БИО ЈЕ ИЗ ОПОЗИЦИОНОГ ДС-А, У СКОРО СВИМ 
УО ПОСТОЈЕ ПРЕДСТАВНИЦИ ОПОЗИЦИОНИХ СТРАНАКА. ЈА САМ 
ПОМОГАО ЈОВАНОВИЋУ У ОФОРМЉАВАЊУ УО КУЛТУРНОГ ЦЕНТРА И 
УВЕРИЋУ ВАС ДА У ИСТОМ ПРЕОВЛАЂУЈУ ЉУДИ ИЗВАН НС. ЧАК СУ И 
ПОЈЕДИНИ ОДБОРНИЦИ И ЧЛАНОВИ ВЕЋА НЕСТРАНАЧКЕ ЛИЧНОСТИ. У ТО 
МОЖЕТЕ ДА СЕ УВЕРИТЕ КРОЗ РАЗГОВОР СА ЈОВАНОВИЋЕМ И МОЈОМ 
МАЛЕНКОСТИ.  
 
ДА СУМИРАМ. ДАКЛЕ У ТОПОЛИ ВЛАСТ ЈЕ АПСОЛУТНО ЛЕГИТИМНА, 
АКТУЕЛИЗАЦИЈА ПИТАЊА ОПЛЕНЦА НИЈЕ "ИЗА" ВЕЋ "У ИМЕ НАРОДА" МА 



КОЛИКО ЕУФЕМИСТИЧКИ ЗВУЧАЛА ТА МОЈА ФОРМУЛАЦИЈА, 
ПРЕСТОЛОНАСЛЕДНИК МОРА ХИТНО ДА СЕ ПОЗАБАВИ ОПЛЕНЦОМ И ДА ГА 
РЕДОВНО ПОСЕЋУЈЕ У ЦИЉУ ЊЕГОВЕ ОБНОВЕ КАКО БИ ПОВРАТИО УГЛЕД 
У НАРОДУ ТОПОЛЕ, ОПШТИНА ТОПОЛА ТРЕБА ДА ИМА ПРАВО НА 
МОНИТОРИНГ КАД ЈЕ ОПЛЕНАЦ У ПИТАЊУ ЈЕР ЈЕ НАПРОСТО УДАЉЕНА 
СВЕГА 500М, НЕОТИТОИЗАМ У ТОПОЛИ ЈЕ НАПРОСТО НЕПОСТОЈЕЋА 
КАТЕГОРИЈА, ПОТРЕБНА ЈЕ ИНКОРПОРАЦИЈА ЗАДУЖБИНЕ У КУЛТУРНЕ И 
ТУРИСТИЧКЕ АКТИВНОСТИ ОПШТИНЕ ТОПОЛА И ПАРТИЈСКИ КРИТЕРИЈУМИ 
НИСУ ЛИНИЈА КОЈА СЕ ЗАУЗИМА ПРИЛИКОМ ОДАБИРА КАДРОВА.  
 
С ПОШТОВАЊЕМ,  
ДЕЈАН ЂУРИЋ 
ЧЛАН НАПРЕДНОГ КЛУБА, ПРОФЕСОР ИСТОРИЈЕ И ЧЛАН ОПШТИНСКОГ 
ВЕЋА ОПШТИНЕ ТОПОЛА 
 


